
       R O M Â N I A 
    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
   Nr. 22668/1 din 22.10.2024 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat astăzi, 22 octombrie 2024, în şedinţa privind ceremonia 

de constituire a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud  
 

 Lucrările şedinţei privind ceremonia de constituire a Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud din data de 22 octombrie 2024, ora 12:00, se desfăşoară în sala 
de ședințe a Primăriei Municipiului Bistrița, situată în municipiul Bistrița, Piața 
Centrală nr.6, județul Bistrița-Năsăud. Prin Ordinul Prefectului județului Bistrița-
Năsăud nr.321 din 21.10.2024 au fost convocați consilierii județeni declarați 
aleși și supleanții la alegerile pentru Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud din data 
de 09 iunie 2024, ale căror mandate au fost validate prin Sentința civilă nr.148 
din 17.10.2024 în dosarul nr.3509/112/2024 și Sentința civilă nr.149 din 
17.10.2024 în dosarul nr.3517/112/2024, pronunțate de Tribunalul Bistrița-
Năsăud. Consilierii judeţeni au fost convocaţi în scris, prin invitaţie comunicată 
prin poștă electronică și telefonic, prin grija Secretarului general al județului. 
 

* 
Fac parte din prezidiu: doamna consilier județean Calo Viorica în calitate 

de președinte de vârstă, doamna consilier județean Săsărman Lucia-Augusta și 
domnul consilier județean Pop Paul-Vasile în calitate de cei mai tineri dintre 
consilieri. 

Participă la ședință: domnul Cioarba Teofil-Iulian - Prefectul județului 
Bistrița-Năsăud, domnul Moldovan Emil Radu - Președintele Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud și doamna Borș Alexandrina-Crina - Secretarul general al 
județului Bistrița-Năsăud. 

Participă în calitate de invitați: Înaltpreasfinția Sa Andrei - Arhiepiscop al 
Vadului, Feleacului și Clujului și Mitropolit al Clujului, Maramureșului și Sălajului, 
domnul Suciu Vasile-Daniel - Președintele Camerei Deputaților, domnul Ivan 
Bogdan-Gruia - Ministrul cercetării, inovării și digitalizării, doamna Săsărman 
Monica - Secretar de stat în Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice și 
Administrației, domnul Décsei Atilla-Lehel – Subprefect al județului Bistrița-
Năsăud, domnul Lazany Gabriel - Primarul Municipiului Bistrița, precum și 
doamna Toderașc Carmen - Secretarul general al Instituției prefectului Bistrița-
Năsăud.  

La ședință sunt prezenţi 28 de consilieri judeţeni ale căror mandate au fost 
validate, după cum urmează: doamna Baltă Loredana-Flavia, domnul Buta 
Ciprian, doamna Calo Viorica, domnul Cârlig Cristian-Costel, domnul Cheţan 
Marius-Florin, doamna Cîrcu Mirela-Maria, doamna Dan Aurelia-Marian, domnul 
Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, domnul Forai Mihael-Simion, 
domnul Hârjoabă Constantin-Dragoș, domnul Iuşan Ciprian-Darius, domnul 
Lupșan Nicolae-Grigore, domnul Mureşan Cristian, doamna Pop Elena-Maria, 
domnul Pop George, domnul Pop Paul-Vasile, domnul Pop Romulus-Tarzan, 
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domnul Popescu Petru-Nicolae, domnul Rogozan Florin-Grigore, domnul Rus 
Dorin-Octavian, doamna Săsărman Lucia-Augusta, domnul Scuturici Gheorghe, 
domnul Suciu Tudor-Mihai, domnul Szilágyi Zsolt, doamna Tabără Camelia, 
domnul Tamaş Claudiu-Daniel și doamna Zoltan-Sipos Timea. Lipsește motivat 
de la ședință domnul consilier județean Rus Marin-Vasile. 

De asemenea, la ședință sunt prezente persoane din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - 
director executiv, doamna Nemeș Crina-Grațiela - director Cabinet președinte, 
domnul Borgovan Paul-Ioan - șef serviciu, doamna Butnariu Camelia-Nicoleta - 
consilier superior, doamna Hoha Cecilia-Alisa - consilier juridic superior, doamna 
Neamțiu Oana-Ancuța - consilier Cabinet președinte și doamna Nechita Roberta - 
consilier cabinet președinte. 

La ședință mai participă, în calitate de invitați, reprezentanți ai cultelor 
religioase, primari ai unităților administrativ-teritoriale din județul Bistrița-
Năsăud, precum și reprezentanții mass-media. 

 

* 
(Ora 1200) 
Butta Elena: - director executiv -  
Stimați invitați, bine ați venit la ceremonia de constituire a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud, eveniment festiv și solemn în cadrul căruia vor depune 
jurământul președintele consiliului județean și consilierii județeni nou-aleși în 
urma scrutinului din 09 iunie 2024. 

În vederea începerii ceremoniei, vă rugăm să vă ridicați în picioare pentru 
intonarea Imnului Național al României. 

 

* 
 

 Se intonează Imnul Național al României. 
 

* 
Butta Elena: - director executiv -  
Îl rugăm pe Înaltpreasfinția Sa Andrei, Arhiepiscop al Vadului, Feleacului și 

Clujului și Mitropolit al Clujului, Maramureșului și Sălajului să rostească o 
rugăciune. 

 

* 
Înaltpreasfinția Sa Andrei, Arhiepiscop al Vadului, Feleacului și Clujului și 
Mitropolit al Clujului, Maramureșului și Sălajului rostește o rugăciune. 

 

* 
 

Înaltpreasfinția Sa Andreicuț Andrei: - Arhiepiscop al Vadului, 
Feleacului și Clujului și Mitropolit al Clujului, Maramureșului și Sălajului  

Domnule prefect, domnule președinte al consiliului județean, domnule 
primar, onorate autorități, doamnelor și domnilor, cuvântul meu este foarte 
scurt, inspirat din Sfânta și Dumnezeiasca Scriptură. Înțeleptul Solomon în 
cartea pildelor, în capitolul 22, versetul întâi zice așa: „Un nume bun e mai de 
preț decât aurul și argintul.” Citându-l pe înțeleptul Solomon, realizați că mă 
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refer la domnul președinte, pe care îl cunoaștem bine cu toții, iar noul primar 
făcând parte din echipa domniei sale, chiar dacă îl cunoaștem mai puțin, socotim 
că are aceeași râvnă pentru problemele obștii, pe care le are domnul președinte. 
De aceea noi îl rugăm pe Dumnezeu ca să le dea putere să facă lucrarea la care 
sunt chemați cu toată râvna, să aibă succes și din punct de vedere spiritual și 
din punct de vedere material. E o realitate că, pe lângă multele îndatoriri pe care 
domniile lor le au, faptul că se implică și în viața noastră spirituală ne bucură din 
cale afară, așa că le dorim succes. La mulți ani! 

 

* 
Butta Elena: - director executiv -  

 Ședința privind ceremonia de constituire a Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud este deschisă de domnul Teofil-Iulian Cioarba - Prefectul județului 
Bistrița-Năsăud.  

 

* 
Cioarba Teofil-Iulian: - prefectul județului - 

 O invit pe doamna Calo Viorica, decan de vârstă al consiliului județean, 
asistată de doi consilieri județeni, cei mai tineri consilieri aleși, respectiv doamna 
Săsărman Lucia-Augusta și domnul Pop Paul-Vasile, să conducă lucrările 
ședinței. 
 

* 
Calo Viorica: - președinte de vârstă -  

 Mulțumesc domnule prefect, bună ziua tuturor!  
 Înainte să încep, de fapt să continui ordinea de zi, v-aș ruga foarte frumos 
stimați domni de la tehnic să opriți imaginile, pentru că aici toți consilierii care 
depunem jurământul suntem egali! Mulțumesc! 

Conform convocatorului întocmit de secretarul general al județului, la 
ședință sunt prezenţi 28 de consilieri județeni. Este absent motivat domnul 
consilier județean Rus Marin-Vasile care se află în străinătate în interes de 
serviciu. 

Conform Ordinului nr.134 din 09.04.2024 al Prefectului județului Bistrița-
Năsăud privind stabilirea numărului membrilor ce compun consiliul județean, 
consiliul municipal, consiliile orășenești și comunale din Circumscripția Electorală 
Județeană nr.6 Bistrița-Năsăud pentru alegerile locale din anul 2024, Consiliul 
Județean Bistrița-Năsăud este compus dintr-un număr de 30 de consilieri 
județeni. 

Prin urmare, sunt îndeplinite condițiile legale pentru desfășurarea ședinței 
privind ceremonia de constituire a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud. 

 

 Ordinea de zi a ședinței este următoarea: 
1.  Depunerea jurământului de către consilierii județeni ale căror 

mandate au fost validate prin Sentința civilă nr.148 pronunțată la data 
de 17.10.2024 în dosarul nr.3509/112/2024 și Sentința civilă nr.149 
pronunțată la data de 17.10.2024 în dosarul nr.3517/112/2024 de 
Tribunalul Bistrița-Năsăud 
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2. Depunerea jurământului de către președintele consiliului 
județean, al cărui mandat a fost validat prin Sentința civilă nr.131 
pronunțată la data de 03.10.2024 în dosarul nr.3071/112/2024 de 
Tribunalul Bistrița-Năsăud 

 

* 
Calo Viorica: - președinte de vârstă - 
Trecem la primul punct de pe ordinea de zi și anume depunerea 

jurământului de către consilierii județeni ale căror mandate au fost validate. 
Doamna Secretar general al județului, vă rog să prezentați Sentințele civile 

ale Tribunalului Bistrița-Năsăud prin care au fost validate mandatele consilierilor 
județeni. 

Borș Alexandrina-Crina: - secretarul general al județului -  
Prin Sentința civilă nr.148 din data de 17.10.2024, pronunțată de 

Tribunalul Bistrița-Năsăud în dosarul nr.3509/112/2024, s-a constatat că 
înscrisurile depuse la dosar atestă întrunirea cumulativă a tuturor condițiilor 
prevăzute de art.114 alin.(2) lit.a)-f) din Ordonanța de Urgență a Guvernului 
nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
astfel încât, în baza art.172 raportat la art.114 din același act normativ, instanța 
a admis cererea secretarului general al județului și, în consecință, a hotărât 
validarea mandatelor pentru următori consilieri județeni: 

A. Din partea Partidului Social Democrat 
1. Doamna Tabără Camelia  
2. Domnul Pop Paul-Vasile 
3. Domnul Tamaș Claudiu-Daniel 
4. Doamna Săsărman Lucia-Augusta 
5. Domnul Suciu Tudor-Mihai 
6. Domnul Pop George 
7. Doamna Cîrcu Mirela-Maria 
8. Domnul Popescu Petru-Nicolae 
9. Domnul Pop Romulus-Tarzan 
10. Doamna Duca Simona-Elena 
11. Domnul Demian Ioan-Alin  
12. Domnul Buta Ciprian 
13. Domnul Forai Mihael-Simion 
B. Din partea Partidului Național Liberal 
1. Domnul Mureșan Cristian 
2. Domnul Rogozan Florin-Grigore 
3. Domnul Cârlig Cristian-Costel 
4. Domnul Chețan Marius-Florin 
5. Domnul Scuturici Gheorghe 
6. Doamna Dan Aurelia-Mariana 
7. Domnul Rus Marin-Vasile 
8. Doamna Calo Viorica 
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9. Domnul Rus Dorin-Octavian 
C. Din partea Alianței pentru Unirea Românilor 
1. Doamna Baltă Loredana-Flavia 
2. Domnul Hârjoabă Constantin-Dragoș 
3. Domnul Iușan Ciprian-Darius 
D. Din partea Uniunii Democrate Maghiare din România 
1. Domnul Szilágyi Zsolt 
2. Doamna Zoltan-Sipos Timea 
Prin Încheierea civilă nr.140 din data de 09.10.2024, pronunțată de 

Tribunalul Bistrița-Năsăud în dosarul nr.3349/112/2024, s-a dispus invalidarea 
mandatului de consilier județean al domnului Emil Radu Moldovan și a 
mandatului de consilier județean al domnului Robert-Ionatan Sighiartău, urmare 
a renunțării acestora la mandate. 

Ulterior, prin Sentința civilă nr.149 din data de 17.10.2024, pronunțată de 
Tribunalul Bistrița-Năsăud în dosarul nr.3517/112/2024, s-a constatat că 
înscrisurile depuse la dosar atestă întrunirea cumulativă a tuturor condițiilor 
prevăzute de art.114 alin.(2) lit.a)-f) din Ordonanța de Urgență a Guvernului 
nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
astfel încât, în baza art.172 raportat la art.114, art.115 și art.119 din același act 
normativ, instanța a admis cererea secretarului general al județului și, în 
consecință, a hotărât validarea mandatului de consilier județean al domnului 
Lupșan Nicolae-Grigore, supleant din partea Partidului Social Democrat și a 
mandatului de consilier județean al doamnei Pop Elena-Maria, supleant din 
partea Partidului Național Liberal. 

 

* 
 

Calo Viorica: - președinte de vârstă -  
Invit consilierii județeni să depună jurământul, în fața prezidiului, în ordine 

alfabetică: 
1. Doamna Baltă Loredana-Flavia 
2. Domnul Buta Ciprian 
3. Doamna Calo Viorica 
4. Domnul Cârlig Cristian-Costel 
5. Domnul Cheţan Marius-Florin 
6. Doamna Cîrcu Mirela-Maria 
7. Doamna Dan Aurelia-Mariana 
8. Domnul Demian Ioan-Alin 
9. Doamna Duca Simona-Elena 

10. Domnul Forai Mihael-Simion 
11. Domnul Hârjoabă Constantin-Dragoș 
12. Domnul Iuşan Ciprian-Darius 
13. Domnul Lupșan Nicolae-Grigore 
14. Domnul Mureşan Cristian 
15. Doamna Pop Elena-Maria 
16. Domnul Pop George 
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17. Domnul Pop Paul-Vasile 
18. Domnul Pop Romulus-Tarzan 
19. Domnul Popescu Petru-Nicolae 
20. Domnul Rogozan Florin-Grigore 
21. Domnul Rus Dorin-Octavian 
22. Doamna Săsărman Lucia-Augusta 
23. Domnul Scuturici Gheorghe 
24. Domnul Suciu Tudor-Mihai 
25. Domnul Szilágyi Zsolt 
26. Doamna Tabără Camelia 
27. Domnul Tamaş Claudiu-Daniel 
28. Doamna Zoltan-Sipos Timea 

 

* 
Consilierii județeni ale căror mandate au fost validate depun următorul  

jurământ:  
„Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună credință, tot ceea 

ce stă în puterile și priceperea mea pentru binele locuitorilor județului Bistrița-
Năsăud. Așa să îmi ajute Dumnezeu!” 

(După depunerea jurământului, fiecare consilier județean a semnat pe cele 
două exemplare ale jurământului, iar un exemplar s-a înmânat acestuia însoțit 
de insigna de consilier județean.) 

 

* 
 

Calo Viorica: - președinte de vârstă -  
Trecem la cel de-al doilea punct de pe ordinea de zi și anume depunerea 

jurământului de către președintele consilului județean, domnul Emil Radu 
Moldovan. 

Doamna secretar general al județului, vă rog să prezentați Sentința civilă a 
Tribunalului Bistrița-Năsăud prin care a fost validat mandatul președintelui 
consiliului județean. 

Borș Alexandrina-Crina: - secretarul general al județului -  
Prin Sentința civilă nr.131 din data de 03.10.2024, pronunțată de 

Tribunalul Bistrița-Năsăud în dosarul nr.3071/112/2024, s-a constatat că sunt 
întrunite toate condițiile prevăzute de art.149 din Ordonanța de urgență a 
Guvernului nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, iar în temeiul art.187 din același act normativ, instanța a admis 
cererea domnului Moldovan Emil Radu și, în consecință, a dispus validarea 
mandatului pentru funcția de Președinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
al domnului Emil Radu Moldovan, declarat ales în urma alegerilor pentru 
autoritățile publice locale din 09 iunie 2024 din partea Partidului Social 
Democrat. Hotărârea a rămas definitivă prin neapelare. 

Calo Viorica: - președinte de vârstă -  
Invit pe domnul Emil Radu Moldovan, Președintele Consiliului Județean 

Bistrița-Năsăud să depună jurământul.  
 



7 

 

 
* 

Domnul Emil Radu Moldovan, președintele consiliului județean depune 
următorul jurământ: 

„Subsemnatul, Moldovan Emil Radu, Președinte al Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud, jur să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu bună-
credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru binele locuitorilor 
judeţului Bistriţa-Năsăud. Aşa să îmi ajute Dumnezeu!” 

 
(Prefectul județului împreună cu secretarul general al județului îi 

înmânează președintelui consiliului județean eșarfa și legitimația.) 
 

* 
Calo Viorica: - președinte de vârstă -  
După depunerea jurământului dau cuvântul domnului președinte al 

consiliului județean. 
Moldovan Emil Radu: - președintele consiliului județean - 
Doamna președinte, e o onoare pentru mine să preiau cuvântul de la 

dumneavoastră. 
Înaltpreasfinția Voastră, preacucernici părinți protopopi, domnilor pastori, 

domnule Președinte al Camerei Deputaților, domnule ministru, domnule prefect, 
domnilor primari, dragi consilieri județeni, stimați reprezentanți ai mass-mediei, 
doamnelor și domnilor invitați, aș începe prin a-i mulțumi Bunului Dumnezeu că 
ne-am mai trezit încă într-o zi să ne putem întâlni astăzi, aici, la un moment 
important pentru administrația județului Bistrița-Năsăud, acela de constituire a 
noului consiliu județean și de depunere a jurământului de către mine și colegii 
mei care pentru următorii 4 ani, sper să avem înțelepciunea necesară, să putem 
să facem în continuare lucruri bune pentru concetățenii noștri, care ne-au dat 
încrederea la alegerile din 9 iunie 2024! 

 Aș vrea să folosesc acest prilej să mulțumesc celorlalte trei plenuri ale 
consiliului județean, alături de care am dus o muncă susținută. Am preluat 
județul Bistrița-Năsăud de undeva de jos și cu toții împreună, indiferent de 
culoarea politică sau de simpatii, am avut puterea și înțelepciunea să punem 
interesele cetățenilor, interesele dezvoltării județului Bistrița-Năsăud pe primul 
loc. Cred că dacă cei curioși vor face o analiză, o să constatați că suntem unul 
dintre cele mai performante plenuri de consilii județene care nu cheltuie energie 
pe dispute puerile și inutile, ci, își folosesc energiile pentru a face lucruri pentru 
oameni. Sunt optimist și încrezător, uitându-mă în jurul mesei, că vom face în 
continuare aceste lucruri. Există schimbări profunde în actualul plen față de 
celelalte, adică într-un număr mai mare a consilierilor județeni și sunt optimist și 
încrezător că noii noștri colegi, cu energii noi, pot să vină și să contribuie la 
continuarea proiectelor de dezvoltare și la crearea altora noi. 

În urmă cu 12 ani și circa 4 luni, în același loc, nu știu dacă de la același 
pupitru, depuneam pentru prima dată jurământul de ales local, de președinte al 
consiliului județean. Nu-mi vine să cred cât de repede a trecut timpul, dar 
lucrurile acestea se văd foarte bine pe fața mea. Cei care veți vrea să dați un 
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search și să vă uitați la pozele de atunci și la cea de acuma, veți vedea că, cel 
puțin pentru mine, lucrurile s-au schimbat într-un anumit fel, dar asta e mai 
puțin important. E foarte important că pentru județul Bistrița-Năsăud și pentru 
cetățenii acestui județ, pe care eu îl numesc cel mai minunat loc de pe pământ, 
lucrurile s-au schimbat profund în bine și lucrul acesta se datorează, nu 
președintelui consiliului județean, ci întregii comunități a județului Bistrița-
Năsăud care este formată din oameni speciali, oameni iubitori de Dumnezeu, 
oameni care poartă foarte mult respect valorilor și oameni care se trezesc de 
dimineață, cu noaptea în cap, și muncesc în fiecare zi până seara pentru 
bunăstarea familiilor lor și pentru dezvoltarea comunității și a județului nostru. 

De asemenea, aș vrea să mulțumesc în mod special Înaltpreasfințitului 
Părinte Arhiepiscop și Mitropolit Andrei, care, de fiecare dată atunci când a fost 
solicitat să fie alături de noi sau atunci când eu am avut nevoie de un sfat, 
niciodată nu a refuzat și de fiecare dată ne-a sfătuit cu părinteasca și înțeleapta 
povață care a venit din partea domniei sale. 

Nu e o noutate că e un mandat pe care nu neapărat mi l-am dorit, dar în 
viață nu faci întotdeauna ceea ce vrei și mai sunt momente în care trebuie să 
faci și ceea ce vor alții sau își doresc alții, dar, îi mulțumesc Bunului Dumnezeu și 
cetățenilor județului Bistrița-Năsăud, care mi-au mai acordat încă o dată 
încrederea și îi asigur că atât cât Bunul Dumnezeu îmi va da putere și sănătate 
nu voi precupeți nici un efort pentru a putea să mergem pe drumul pe care l-am 
ales cu toții în urmă cu 12 ani, pe cel al dezvoltării și al bunăstării.  

S-au întâmplat lucruri multe, bune și frumoase, atât în zona infrastructurii, 
cât și în zona infrastructurii școlare, acelei culturale, în sistemul de sănătate, 
însă suntem deficienți și restanți la un lucru care va deveni prioritate pentru 
mine și pentru toți cei care vor vrea să-mi vină alături. Deși lucrurile nu țin direct 
de consiliul județean, municipiul Bistrița și județul Bistrița-Năsăud au nevoie de 
șosele rapide de centură, orașul Năsăud are nevoie de centură, orașul Sângeorz-
Băi are nevoie de centură! Circulația trebuie scoasă din localități și prioritățile 
noastre, vor fi acestea de interconectare cu drumuri rapide, autostrăzi, a 
județului Bistrița-Năsăud cu celelalte zone ale țării și cu Europa. E o prioritate 
pentru noi toți și sigur că avem în continuare de finalizat proiectele pe care le-
am început și care se află în derulare.  

Vă mulțumesc încă o dată din suflet pentru prezență, pentru sprijin, și 
celor care m-au sprijinit și celor care nu mă sprijină, pentru că de astăzi redevin 
din nou președintele tuturor cetățenilor din județul Bistrița-Năsăud, pe care îi 
prețuiesc, respect și iubesc și cărora le datorez tot ceea ce eu sunt!  

Bunul Dumnezeu să ne binecuvânteze pe toți! Așa cum până acum ușa 
mea a fost permanent deschisă, va fi și în continuare. Activitatea mea politică se 
va încheia imediat când se termină campania electorală și pe cei noi și pe cei 
vechi, colegii mei care vor fi în jurul mesei consiliului județean, vă invit să ne 
înscriem cu toții în partidul cetățenilor județului Bistrița-Năsăud, care ne-au 
acordat încrederea, nu pentru gâlceavă politică, ci pentru a rezolva problemele. 
Doamne ajută! 

 
 
 



9 

 

 

* 
Calo Viorica: - președinte de vârstă -  
Dau cuvântul domnului Prefect al județului Bistrița-Năsăud. 
Cioarba Teofil-Iulian: - prefectul județului - 
Înaltpreasfinția Voastră, preacucernici părinți protopopi, preacucernici 

părinți, domnilor pastori, domnule Președinte al Camerei Deputaților, domnule 
ministru, domnule subprefect, domnilor și doamnelor consilieri județeni, sunt 
emoționat astăzi! De ce sunt emoționat? Pentru că timp de 9 ani de zile am 
făcut parte din Consiliul Județean Bistrița-Năsăud ca și funcționar cu atribuții de 
conducere în cadrul acestei instituții și am văzut cum județul s-a dezvoltat în 
această perioadă. Am avut un mentor acolo care mi-a arătat partea de 
administrație, de performanță și am văzut că se poate face foarte mult bine 
comunității. Mă bucur că încă 4 ani de zile, conducerea consiliului județean va 
merge în aceeași direcție și împreună cu președintele Emil Radu Moldovan, noua 
echipă de consilieri județeni sunt convins că o să aducă o dezvoltare 
suplimentară județului. Eu vă doresc ca Bunul Dumnezeu să vă ofere putere de 
muncă, spirit de sacrificiu, pentru că știm cu toții că în această funcție nu mai e 
timp de altceva, nici de familie, din păcate, și trebuie dedicare totală. Mulțumesc 
Înaltpreasfinției Voastre pentru prezență astăzi la Bistrița. Ne bucurăm că sunteți 
alături de noi într-un moment festiv și vă apreciem din tot sufletul. Bunul 
Dumnezeu să ne ajute pe toți, să fim bine și să fim alături de acești oameni care 
vor să dezvolte județul Bistrița-Năsăud! Vă mulțumesc!  

Calo Viorica: - președinte de vârstă -  
Dau cuvântul domnului Ivan Bogdan-Gruia, Ministrul cercetării, inovării și 

digitalizării. 
Ivan Bogdan-Gruia: - Ministrul cercetării, inovării și digitalizării - 
Mulțumesc doamna Calo, Înaltpreasfinția Voastră, preacucernici părinți 

protopopi, preacucernici părinți, domnilor pastori, domnule Președinte al 
Camerei Deputaților, domnule prefect, domnule președinte al consiliului 
județean, domnilor primari, doamnelor și domnilor consilieri județeni, dragi 
reprezentanți ai mass-media, dragi prieteni. Am foarte mari emoții pentru că 
sunt în mijlocul prietenilor, dar mai ales pentru faptul că în această zi extrem de 
importantă pentru județul Bistrița-Năsăud și pentru oamenii noștri, se închide o 
etapă extrem de importantă, o etapă în care timp de 12 ani, o echipă 
formidabilă a reușit să atragă cei mai mulți bani, raportat la orice administrație 
din România, aici, în județul Bistrița-Năsăud. Dar, începe o altă etapă care 
înseamnă viitor, iar cel mai bun argument ca să definești viitorul, îl reprezintă 
ceea ce ai lăsat în urmă, iar ceea ce președintele consiliul județean, domnul 
Radu Moldovan, împreună cu dumneavoastră, cei care ați fost în executiv, 
împreună cu toți cei care de-a lungul timpului am contribuit la ceea ce înseamnă 
astăzi performanța județului Bistrița-Năsăud reprezintă cea mai importantă 
garanție pentru viitor.  

Personal pot să spun că cei 8 ani în care am lucrat împreună cu 
președintele consiliului județean, cu domnul Radu Moldovan, care mi-a fost, îmi 
este și va fi mentor, reprezintă cea mai bună școală de administrație pe care 
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puteam să o fac. Dacă făceam trei doctorate pe administrație publică, nu aș fi 
învățat atât de multe lucruri practice cât am învățat avându-l pe președintele 
Radu Moldovan drept mentor și lider. Iar acest lucru se vede mai departe și 
încerc să-l fac la București în Parlamentul României și Guvernul României și să 
duc acest stil de organizare mai departe în Ministerul cercetării, inovării și 
digitalizării. Iar atunci când vorbim de performanță, ea este rezultatul muncii și 
munca nu poți să o faci decât atunci când crezi în Dumnezeu, și mă bucur din 
suflet că și de această dată ierarhul nostru, Înaltpreasfințitul Arhiepiscop și 
Mitropolit Andrei, este în mijlocul nostru pentru a binecuvânta acești 4 ani care 
urmează de acum înainte. Mă bucur foarte mult că președintele consiliului 
județean, domnul Radu Moldovan, a rămas același om, care iubește oamenii, 
același om pentru care sunt convins că valorează infinit mai mult decât orice 
sumă de bani, faptul că poate să întâlnească o bătrânică care cu ochii în lacrimi, 
atunci când iese pe ușa spitalului, se uită în ochi lui și spune, mulțumesc și să-ți 
dea Dumnezeu sănătate pentru că ai adus aici aparatură și tehnică medicală și 
acum pot să mă duc acasă să-mi iau în brațe copiii și nepoții.  

Sunt convins că adevărata mulțumire și satisfacție, după atât de multe 
sacrificii ale președintelui consiliului județean apare atunci când întâlnește un 
copilaș la echipa Gloria junior sau echipa de handbal, care poate nu avea niciun 
viitor în domeniul sportiv, dacă era născut undeva într-un sat îndepărtat față de 
Bistrița, care se duce la el, îl ia în brațe și mulțumește că astăzi poate să joace 
fotbal sau handbal în cea mai modernă sală polivalentă din Europa Centrală și de 
Est. Și exemplele pot să continue. Eu știu că președintele Radu Moldovan, când 
face ceva, face cu sufletul și am garanția, și toți avem garanția că, în următorii 
ani tot ceea ce se va întâmpla în județul Bistrița-Năsăud, chiar ne duce pe mâini 
bune. Mă bucur că și copilul meu, care are 1 an și jumătate, va crește în acest 
județ binecuvântat de Bunul Dumnezeu și condus de un om cu frică de 
Dumnezeu și cu suflet mare. 

Sunt convins că atunci când va avea și domnul președinte nepoți, atunci 
când va sta cu ei și vor înțelege lumea vor fi cu adevărat mândri de el. La fel 
cum sunt convins că și familia, care atunci când ești în zona publică e cea care 
suferă poate cel mai mult, e cea de care nu ai timp, cu siguranță că și copilul 
domniei sale atunci când poate stă la discuție cu el, îi spune „Tata, sunt mândru 
de tine”. Și cred că orice om atunci când ajunge în viața asta să facă multe 
lucruri bune, când cei dragi confirmă acest lucru, te simți cu adevărat un om 
împlinit.  

 Nu vreau decât, ca în numele celor care am lucrat împreună cu domnia 
sa, lucrăm și suntem aici, să-i mulțumim pentru exemplul său de leadership și 
pentru modelul de om și de caracter pe care l-a arătat și îl arată în fiecare zi. 

 Iar despre viitor, așa cum am spus-o, cea mai bună dovadă a viitorului 
este ceea ce lăsăm în urmă. Am mare încredere că și orașul nostru, casa noastră 
intră pe mâini bune începând de astăzi. Iar omul care a reușit ca împreună cu 
președintele Radu Moldovan, și e un adevăr, să facă cel mai modern spital din 
România, care acum are în șantier cel mai avansat spital din PNRR, și vă spun 
asta pentru că ieri am avut o ședință la Guvernul României, împreună cu mai 
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multe ministere și primul proiect din țară ale căror plăți se vor face în această 
toamnă este Spitalul Clinic Județean de Urgență Bistrița, sunt convins că va 
aduce acel reset de care are nevoie orașul nostru. Acel reset care să îi facă și pe 
tineri să stea în Bistrița, să aibă o perspectivă foarte clară de viitor, să aibă un 
loc în care să-și ducă copiii la creșe, iar tinerii să poată să facă școală de calitate 
și la universitatea de medicină și farmacie și la politehnică și la UBB, aici acasă, 
la costuri foarte bune și mai departe să aibă o viață de familie așezată și 
cumsecade în orașul nostru. Iar eu chiar sunt mândru că fiul meu David are 
ocazia să crească într-un oraș în care Gabi Lazany este primar. 

Așa că, mult succes, dragi prieteni! Succesul dumneavoastră este succesul 
nostru ca și comunitate și atâta timp cât Bunul Dumnezeu și oamenii vor 
îndreptăți că atât eu, cât și colegii mei să vă reprezentăm fie în Parlamentul 
României, fie în Guvernul României, fie oriunde altundeva în lumea asta, tot 
timpul o să facem echipă și n-o să uităm de ce ne-ați trimis acolo. Și anume că 
prin ceea ce facem, zi lumină, să facem viața un pic mai bună. Iar pentru toți cei 
care astăzi au depus jurământul pentru prima dată, cu mâna pe Biblie și pe 
Constituție, să știți că e un angajament, nu doar în fața oamenilor, ci și în fața 
Bunului Dumnezeu, iar tot ceea ce facem, deși poate nu scrie presa a doua zi tot 
ceea ce facem sau gândim, se vede undeva acolo sus, iar intențiile noastre vor 
deveni faptele noastre de mâine.  

Așa că vă invit să facem cu toții echipă și chiar să lucrăm în interesul 
oamenilor și să intrăm, așa cum spunea foarte bine domnul președinte, 
începând cu această dată, să intrăm în partidul cetățenilor județului Bistrița-
Năsăud. Aveți în mine un partener, un prieten și un real suport în tot ceea ce 
urmează să facem bine pentru județul Bistrița-Năsăud, pentru casa noastră, a 
tuturor.  Mult succes și doamne ajută! 

Calo Viorica: - președinte de vârstă -  
Dau cuvântul domnului Suciu Vasile-Daniel, Președintele Camerei 

Deputaților. 
Suciu Vasile-Daniel: - Președintele Camerei Deputaților - 
Înaltpreasfinția Voastră, preacucernici părinți, domnule prefect, domnule 

președinte al consiliului județean, dragi consilieri județeni, dragi primarii, dragi 
pastori, n-am să vorbesc din ipostaza de Președinte al Camerei Deputaților,     
n-am să vorbesc nici din ipostaza de fost ziarist, nici măcar din cea de fost 
consilier județean, nici măcar din cea de fost consilier al președintelui Radu 
Moldovan, și nu, stimați colegi și prieteni, n-am să vorbesc nici din ipostaza de 
președinte al unei organizații politice. Am să vorbesc în schimb din ipostaza unui 
om care s-a născut, care a învățat, care s-a căsătorit și care locuiește în județul 
Bistrița-Năsăud. Aceasta este cu adevărat, astăzi, cea mai importantă calitate, 
de bistrițean și de locuitor al acestui județ.  

Am o rugăminte și un mesaj pentru toți cei care se află astăzi în jurul 
acestei mese, tot ceea ce ne-a despărțit și v-a despărțit în 9 iunie 2024 face 
parte din trecut. Tot ceea ce trebuie să ne unească de astăzi este județul 
Bistrița-Năsăud și locuitorii lui. Vă invit, deși n-am fost comod la viața mea din 
punct de vedere politic, să uităm cu toții tot ceea ce am spus rău în campania 
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electorală. Dacă vă veți întreba vreodată care a fost succesul, sau cheia 
succesului lui Radu Moldovan, acest răspuns este că în jurul acestei mese n-a 
făcut niciodată politică și dacă nu sunteți convinși de acest lucru, uitați-vă la 
toate hotărârile de consiliu județean din ultimii 12 ani și să vedeți cât de puțini 
au fost împotrivă. De aceea, acest județ a progresat în ultimii 12 ani, de aceea 
avem cu toții rezultatele pe care le avem. Închei gândindu-mă la ce a menționat 
Radu Moldovan, președintele consiliului județean, că acum 12 ani eram tot în 
această sală, acum 12 ani și eu eram tot în această sală și indiferent pe unde m-
au purtat pașii, ce funcții am ocupat, întotdeauna mi-a plăcut să mă revendic ca 
om, făcând parte din echipa lui Radu Moldovan sau mai pe scurt ca fiind 
bistrițean. Succes, dragii noștri consilieri județeni, pentru că de succesul 
dumneavoastră depinde succesul județului Bistrița-Năsăud. Domnule președinte 
Radu Moldovan, n-am nicio emoție că ceea ce veți face în următorii 4 ani va fi 
cu o unghie mai prejos decât ceea ce ați făcut în ultimii 12 ani. Sunt absolut 
convins de asta! Iar, despre Gabriel Lazany, în partea a doua a acestei întâlniri. 
Mulțumesc și mult succes!  

 

* 
Calo Viorica: - președinte de vârstă -  
Dau cuvântul doamnei Secretar general al județului pentru a prezenta 

câteva date din procesul-verbal al ședinței privind ceremonia de constituire a 
consiliului județean. 
  

* 
Borș Alexandrina-Crina: - secretarul general al județului - 
Stimate domnule președinte, stimate doamne și stimați domni consilieri 

județeni, vă felicit pentru mandatul obținut la scrutinul din 09 iunie 2024 și vă 
urez succes în activitate! 

În continuare o să vă prezint câteva date din procesul-verbal al ședinței de 
constituire care vor sta la baza emiterii ordinului Prefectului județului Bistrița-
Năsăud privind constatarea îndeplinirii condițiilor legale de constituire a 
consiliului județean, în temeiul prevederilor art.118 alin.(1)-(3) din Ordonanța de 
urgență a Guvernului nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 
completările ulterioare: 

-  În conformitate cu prevederile art.171 din Codul administrativ, din 
Consiliul Județean Bistrița-Năsăud fac parte un număr de 30 de consilieri 
județeni stabiliți prin Ordinul Prefectului județului Bistrița-Năsăud nr.134 din 
09.04.2024; 

-  Prin Sentința civilă nr.148 din data de 17.10.2024 pronunțată în dosarul 
nr.3509/112/2024 de Tribunalul Bistrița-Năsăud, au fost validate un număr de 
27 de mandate de consilieri județeni; 

- Prin Sentința civilă nr.149 din data de 17.10.2024, pronunțată în dosarul 
nr.3517/112/2024 de Tribunalul Bistrița-Năsăud, au fost validate 2 mandate de 
consilieri județeni ale supleanților; 

-  La ceremonia de constituire a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud sunt 
prezenți 28 de consilieri județeni, din care 28 au depus jurământul în condițiile 
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art.116 alin.(5) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare; 

-  Niciun consilier județean nu a refuzat să depună jurământul; 
-  Absentează motivat, conform art.116 alin.(8) din Codul administrativ, 1 

consilier județean; 
-  Absentează nemotivat 0 consilieri județeni. 
În încheiere, vă aduc la cunoștință faptul că pe perioada exercitării 

mandatului, trebuie să cunoașteți și să respectați prevederile legale referitoare la 
conflictul de interese și regimul incompatibilităților aleșilor locali, cuprinse în 
Legea nr.161/2003 privind unele măsuri pentru asigurarea transparenței în 
exercitarea demnităților publice, a funcțiilor publice și în mediul de afaceri, 
prevenirea și sancționarea corupției, cu modificările și completările ulterioare, 
precum și în Ordonanța de urgență a Guvernului nr.57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare. Astfel, în situația în care 
vă aflați într-unul din cazurile de incompatibilitate prevăzute de Legea 
nr.161/2003, aveți obligația legală de a renunța la una din calitățile care 
produce această stare de incompatibilitate în termen de 15 zile de la data 
validării mandatului de consilier județean. Mulțumesc. 

 

* 
Calo Viorica: - președinte de vârstă - 
Mulțumim, doamna secretar! Nu pot să închei această ședință fără să vă 

mulțumesc tuturor! M-am simțit foarte, foarte onorată la frumoasa vârstă de 70 
de ani, pe care am împlinit-o luna aceasta, ca să conduc această ședință foarte 
importantă pentru noi toți cei din județul Bistrița-Năsăud.  

Mult succes tuturor! 
Declar închise lucrările ședinței privind ceremonia de constituire a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud. (Ora 1305) 
 
* 

 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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